
   

Type vraag:  Vraag om uitleg 

Van:  Benjamin Dalle 

Datum van indiening:  4/12/2024 

___________________________________________________________________________ 

Aan:  Sven Gatz 

Bevoegdheden:  collegelid bevoegd voor Onderwijs en Scholenbouw 

___________________________________________________________________________ 

Onderwerp: De sluiting van klassen in het Heilig-Hartcollege in Ganshoren 

Geacht collegelid, 

Eind november kregen  ouders van het Heilig-Hartcollege in Ganshoren te horen dat de klassen 

van hun kinderen sluiten tot na de kerstvakantie. Meer dan 30 kleuters zitten noodgedwongen 

thuis door een tekort aan leerkrachten.  

De school heeft expliciet aan de ouders moeten vragen om hun kinderen thuis op te vangen. 

Hoewel de school voorziet in noodopvang, kan niet iedereen daar elke dag terecht, omdat er 

ook niet voldoende toezichthouders zijn.  

De klassen moeten sluiten, “door een samenloop van omstandigheden”, nadat vier leerkrachten 

onverwacht uitvielen. Tegelijk gaat het om een structureel lerarentekort waardoor leerkrachten 

niet vervangen kunnen worden. Het kabinet van Vlaams minister van Onderwijs Zuhal Demir 

werkte aan een oplossing, maar ook die viel uiteindelijk in het water. 

Ondertussen zoekt de school zelf koortsachtig naar oplossingen: ze heeft een oproep geplaatst 

in de hoop iemand te vinden tot het begin van de kerstvakantie. Daarnaast heeft de school al 

hulp ingeroepen via het Onderwijscentrum Brussel waardoor twee pedagogische begeleiders 

tijdelijk mee voor de klas staan, om de sluiting van nog een extra kleuterklas te vermijden.   

Het is een zeer jammerlijke vaststelling dat het Heilig-Hartcollege in Ganshoren niet de eerste 

school is die crisismaatregelen moet nemen. In maart van dit jaar dienden basisscholen Hendrik 

Conscience en Kompas in Schaarbeek ook al klassen te sluiten wegens lerarentekort. Het recht 

op onderwijs is niet meer gegarandeerd in Brussel. 

Ik heb voor u volgende vragen: 

 Welke contacten heeft u of uw kabinet gehad met de betrokken school of met de directie 

van de betrokken scholengroep (scholengroep Sint-Goedele) en met Vlaams minister 

van Onderwijs Demir over dit probleem? 

 Heeft u weet van andere Brusselse scholen waar zich vandaag hetzelfde probleem stelt? 

 Minister Demir overwoog om pedagogische begeleiders en gastleraren via Acerta te 

detacheren om de school uit de nood te helpen maar die piste bleek niet haalbaar. Ook 

het Onderwijscentrum Brussel zet regelmatig pedagogische begeleiders in om co-

teaching te geven in scholen waar een klassluiting dreigde maar lijkt ook aan het plafond 

te zitten van wat haalbaar is. Welke andere tijdelijke oplossingen kunnen gevonden 



   

worden voor de situatie in Ganshoren? Hoeveel vergelijkbare vragen van crisishulp 

heeft u sinds de start van het schooljaar gekregen en ingevuld?  

 Kan u aangeven uit hoeveel leerkrachten het tekort vandaag bestaat in het 

basisonderwijs en in het secundair onderwijs?  

 Werkt u, samen met de nieuwe minister van Onderwijs, concreet aan bijkomende 

oplossingen om mensen aan te trekken in het onderwijs – en specifiek om leerkrachten 

aan te trekken vanuit Vlaanderen naar het Brussels onderwijs?  

 Begin 2024 gaf u aan dat er intussen 150 zij-instromers klaar stonden om een 

onderwijsloopbaan te beginnen in onze Brusselse scholen? Hoeveel zijn er dit vandaag? 

En wordt opgevolgd in welke mate de zij-instromers actief blijven in ons Brusselse 

onderwijs?   

 Heeft u contact met de Vlaamse Onderwijsminister of met de Vlaams minister voor 

Brussel over een eventuele premie voor leerkrachten die les geven in een grootstedelijke 

context, zoals Brussel?  

 

Ik dank u alvast voor uw antwoorden, 

 

Benjamin Dalle 


